

MINUTES OF PROCEEDINGS

THURSDAY, MAY 27, 1993

(1)

[Text]

The Legislative Committee on Bill C-89, An Act to amend the Investment Canada Act, met at 9:39 o'clock a.m. this day, in Room 209, West Block, for the purpose of organization.

Members of the Committee present: David Bjornson, Steve Butland, Girve Fretz, Al Horning, David Kilgour and Peter L. McCreath.

In attendance: From the Legislative Counsel Office: Djénane Boulad, Legislative Counsel. *From the Research Branch of the Library of Parliament:* Terry Thomas, Research Officer.

Witnesses: From Investment Canada: Peter Caskey, Director, Investment Review and Pierre Legault, Corporate Secretary and Senior Counsel. *From the Action Canada Network:* Tony Clarke. *From the Council of Canadians:* Maude Barlow and Peter Bleyer.

Don Blenkarn announced his appointment as Chairman of the Committee pursuant to Standing Order 113(2).

The Order of Reference, dated Wednesday, May 12, 1993, being read as follows:

ORDERED,—That Bill C-89, An Act to amend the Investment Canada Act, be now read a second time and referred to a Legislative Committee.

Peter McCreath moved,—That the Committee print 750 copies of its *Minutes of Proceedings and Evidence* as established by the Board of Internal Economy.

The question being put on the motion, it was agreed to.

David Bjornson moved,—That the Chairman be authorized to hold meetings in order to receive evidence and authorize its printing when a quorum is not present provided that three (3) Members are present, including the Chairman and, in the absence of the Chairman, the person designated to be Chairman of the Committee and provided a member of the Opposition is present.

The question being put on the motion, it was agreed to.

Peter McCreath moved,—That during the questioning of witnesses, the first spokesperson of each Party be allotted 10 minutes and thereafter 5 minutes for other members of the Committee.

The question being put on the motion, it was agreed to.

Peter Caskey made an opening statement and, with the other witness, answered questions.

Tony Clarke and Maude Barlow, in turn, made a statement and answered questions.

The Committee proceeded to the clause by clause consideration of the Bill.

Clause 1 carried.

Clause 2 carried on division.

Clause 3 carried on division.

Clause 4 carried.

PROCÈS-VERBAL

LE JEUDI 27 MAI 1993

(1)

[Traduction]

Le Comité législatif chargé du projet de loi C-89, Loi modifiant la Loi sur Investissement Canada, tient sa séance d'organisation à 9 h 39, dans la salle 209 de l'édifice de l'Ouest.

Membres du Comité présents: David Bjornson, Steve Butland, Girve Fretz, Al Horning, David Kilgour et Peter L. McCreath.

Aussi présents: Du Bureau des conseillers législatifs: Djénane Boulad, conseillère législative. *Du Service de recherche de la Bibliothèque du Parlement:* Terry Thomas, attaché de recherche.

Témoins: D'Investissement Canada: Peter Caskey, directeur, Examen des investissements; Pierre Legault, secrétaire et avocat-conseil. *Du Réseau canadien d'action:* Tony Clarke. *Du Conseil des Canadiens:* Maude Barlow et Peter Bleyer.

Don Blenkarn annonce qu'il a été nommé président du Comité en application du paragraphe 113(2) du Règlement.

Lecture est donnée de l'ordre de renvoi du mercredi 12 mai 1993:

IL EST ORDONNÉ,—Que le projet de loi C-89, Loi modifiant la Loi sur Investissement Canada, soit maintenant lu une deuxième fois et renvoyé à un comité législatif.

Peter McCreath propose,—Que le Comité fasse imprimer 750 exemplaires de ses *Procès-verbaux et témoignages*, suivant les directives du Bureau de régie interne.

La motion est mise aux voix et adoptée.

David Bjornson propose,—Que le président soit autorisé à tenir des séances, à entendre des témoignages et en permettre l'impression en l'absence de quorum, pourvu que trois membres du Comité soient présents, dont le président ou, en son absence, la personne désignée pour le remplacer, ainsi qu'un membre de l'opposition.

La motion est mise aux voix et adoptée.

Peter McCreath propose,—Que lors de l'interrogation des témoins, dix minutes soient accordées au premier intervenant de chaque parti, et cinq minutes par la suite, à chaque autre intervenant.

La motion est mise aux voix et adoptée.

Peter Caskey fait un exposé puis, avec l'autre témoin, répond aux questions.

Tony Clarke et Maude Barlow font chacun un exposé et répondent aux questions.

Le Comité commence l'étude détaillée du projet de loi.

L'article 1 est adopté.

L'article 2 est adopté avec dissidence.

L'article 3 est adopté avec dissidence.

L'article 4 est adopté.